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Még júniusban jelentettem be, hogy idén ismét sikerül teljes útszakaszokat aszfaltoznunk, ami 
számomra prioritás! A város minden területi képviselője benyújtotta a körzetében fellelhető 
legrosszabb utakra az igényét, és mindenhol közel azonos összegből zajlik a felújítás – fogalmazott 
Janiczak Dávid polgármester.
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Ózd-Hétes esetében az alapkoncepciót a 
romák munkanélkülisége és a többségi 
társadalomtól való leszakadása adta.                     
Az építészmérnök elvetette a telep kiüríté-
sét; helyette annak újjáépítését szorgalmaz-
ta a helybeliek bevonásával, közös udvarok 
és közösségi ház kialakításával, új bejáratok 
létrehozásával, a privát terek bővítésével és 
az út másik oldalának hasonló módon 
történő beépítésével. „A nehézipartól a 
bio-szomszédságig” – szól a szürreális 
tervezet, emlékeztetve a baranyai Cserdi 
roma településre, ahol a munkanélküliség 
óriási méreteket öltött és ahol végül mintegy 

Mátyus Orsolya építésszel idén nyáron 
beszélgettünk Budapesten, a WeCare 
Architecture építészmérnöki irodájában.                    
A világ szinte minden táján már tervező fiatal 
építészt mindig is érdekelte a szegénység, a 
szociális problémák kérdése. Alapvető volt 
számára a nehéz körülmények között élők 
segítése, így vett részt például Buenos Aires 
kapcsán a globális városmodell, a szegregá-
ció, továbbá a fejlődő országok gazdasági 
fenntarthatósága tényezőinek figyelembe-
vételével egy komplex argentin nagyvárosi 
régió kulcsfontosságú kihívásaira épülő 
stratégia kidolgozásában.

50 hektár földet vettek mezőgazdasági 
művelés alá, a megtermelt javakat pedig 
értékesítették, így a lakóknak lehetősége 
adódott otthonukból eladni termékeiket, sőt 
a gyerekes anyák is megtehetik, hogy miköz-
ben otthon vigyáznak a kisgyerekekre, 
kézműveskedjenek, vagy üzleteljenek.

A volt kolónia jelenlegi állapotát, illetve az 
elmúlt évtizedek számos próbálkozását nézve 
Hétes esetében nem véletlenül tűnik szkepti-
kusnak az „Építsd fel a saját otthonod!” 
jelmondat. Jó példa lehet erre, hogy a központi 
ivóvíz-vezeték hálózatról történő bekötés a 
„díjfizetési képtelenség” miatt eleve remény-
telen kísérlet volt. Habár a szegénységet 
koncentráló terek és szociális gettók problé-
máinak mérséklését gyakran több típusba 
sorolható városrehabilitációval igyekeznek 
több helyen is megvalósítani, a rendszerváltás 
óta fokozódott a legszegényebb családok 
koncentrációja a város szélén elhelyezkedő 
szegénytelepeken, a külterületi lakhatás 
céljára alkalmatlan „ingatlanokban”, valamint 
a gyors ütemben gettósodó térségbeli apró- 
és zsákfalvakban. 
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Alabán Péter

Rejtő Hanna

Minden információ egy helyen. Manapság, 
ha valaki tájékozódni szeretne, rögtön az 
internet böngészőjét veszi célba. Már 
többnyire kiment a divatból a térkép, az 
újság vagy az ismertető könyvek haszná-
lata. Gyors és könnyű megoldást keresnek 
az emberek. Ha valaki Ózd városáról, az itt 
található intézményekről, szervezetekről 
szeretne megtudni valamit, rögtön a 
világhálón keresztül kattint a honlapra és 
az ottani tartalmakat kezdi böngészni. 
Városunk eddig használt portálja már 

elavult és nehezen kezelhető volt.                   
A tartalmak felkutatása sok időt vett 
igénybe, ezek növekvő száma miatt pedig 
átláthatatlanná vált a felület. Ezt a problé-
mát mielőbb meg kellett oldani. A város 
fejlődése magával hozta az online platfor-
mon való megjelenés fejlődését is.

Régen tervben volt már a városi honlap 
megújítása. Az új portál sokkal átláthatóbb, 
letisztultabb, a mai kor igényeinek megfelelő-
en könnyen kezelhető, és az előírásoknak is 

megfelel, ami az akadálymentességet illeti. 
Minden eszközre optimalizált - mondta 
Janiczak Dávid, Ózd város polgármestere.

Az új felület megalkotása hosszas folya-
matot vett igénybe. Egy honlap elkészítése 
egyébként is nagy feladat, de ilyen 
mennyiségű információnál óriási kihívást 
jelentett az átláthatóság megoldása. Ezt a 
menürendszerben eszközölt módosítá-
soknak köszönhetően sikerült is megoldani. 
A könnyebb elérhetőségen és tájékozódá-
son túl nagy figyelmet szenteltek a 
kinézetnek. A honlap modernebb külsőt 
kapott, ami a mai kor igényeinek megfele-
lően lendületes és jól elosztott lett. 
Továbbra is megtalálhatóak a különböző 
intézmények adatai, például az oktatási, a 
kulturális és az egyházi szerveké.

Szerkezetének köszönhetően könnyebben 
megtalálják a szükséges információkat a 
szolgáltatásokról, intézményekről, önkormány-
zatról, ülésekről. Természetesen itt is az aktuális 
hírek kapták a címoldalon a főszerepet - össze-
gezte Janiczak Dávid polgármester.

Azok, akik korábbi híreket, információkat 
szeretnének felkutatni, a régi honlapon még 
megtehetik. Ezek az új oldal alján található 
linken keresztül érhetőek el. Az Ózdi Városi 
Televízió munkatársai, valamint a hivatal 
informatikusai aktívan dolgoznak azon, hogy 
ezeket hamarosan egy helyen érhessük el.

MODERN KÜLSŐ – OZD.HU

A valóság és a terv. A Hétes-telep „rehabilitációja”. Forrás: Mátyus Orsolya (2015)



Mihály Bence
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JÁRHATÓBB ÚTSZAKASZOK

Az érintett útszakaszok kiválasztásánál 
egyébként főként a területi képviselők és a 
lakosság jelzéseire hagyatkoztak, de az 
Ózdi Városüzemeltető Intézmény szakem-
bereinek közreműködésével is tartottak 
állapotfelmérő bejárásokat. Számításba 
vették a műszaki színvonal javítását is, 
hiszen vannak olyan utcák, amelyek még 
nem láttak szilárd burkolatot, ilyen volt 
például többek között a Zsélyi Aladár út is. 
De figyelmet fordítottak a közúton zajló 
forgalom nagyságára és a közművesítés 
készültségére is.

- Még júniusban jelentettem be, hogy idén ismét 
sikerül teljes útszakaszokat aszfaltoznunk, ami 
számomra prioritás! A város minden területi 
képviselője benyújtotta a körzetében fellelhető 
legrosszabb utakra az igényét, és mindenhol 
közel azonos összegből zajlik a felújítás. Nagyon 
bízom benne, hogy ezt évről évre tudjuk majd 
folytatni és lassan, de biztosan haladunk afelé, 
hogy a városban aszfaltozatlan, és járhatatlan 
út ne maradjon! Több évtized mulasztását kell 
bepótolnunk. A felújítás költségeihez nagymér-
tékben hozzájárul az ALTEO Nyrt.-vel kötött 
támogatási szerződés, melynek értelmében 
évente több, mint 60 millió Ft-ot kapunk a 
feladatra. Idén összesen 130 millió Ft-ból 
készülnek el a betervezett utak – fogalmazott 
Janiczak Dávid polgármester.

A felújításban szereplő utak mindegyike 
esetében háromtól kilenc méterig terjedő 
szélességgel, több mint hét és fél kilomé-
ternyi padkaigénnyel, közműakna kieme-
léssel és egybefüggő gépi aszfaltozással 
kellett számolni. Ahol ezt a környezeti 
tényezők indokolták 10 cm-es CKT betont 
is terítettek az 5 cm vastagságú aszfaltré-
teg alá. Az anyagot Múcsonyból szállítják 
városunkba. A beruházásnak köszönhető-
en összesen 5 km hosszú és 17 351 m2 új 
aszfaltfelületű útja lesz Ózdnak.

Az útfejlesztési projekt a lakosság elége-
dettségének növelése mellett azért is 
kiemelten fontos, mert nagymértékben 
meghatározza az átutazók településünk-
ről alkotott képét. Azt pedig nem lehet 
elégszer hangsúlyozni, hogy mennyire 
fontos az, hogy pozitív benyomást 
keltsünk azokban, akik városunkba 
látogatnak. 

Azok, akik naponta közlekednek városunk útjain bizony szinte kivétel nélkül tudnának olyan szakaszokat mondani, amelyek 
javításra szorulnak. Azért, hogy az úthálózat folyamatosan fejlődjön a képviselő-testület még júniusban különített el erre 
keretet. Összességében 24 területről van szó. Miután megalkották az ütemtervet, ami szerint haladhattak, a munkálatok előtt 
kiértesítették a lakosságot, hiszen az érintett helyeken parkoló autók nagymértékben hátráltatták volna az építést. 

Hajnóczy út                                        408m

Építők útja                                      201m

Zsélyi Aladár út                            178m

Bláthy Ottó út – Március 15. út           99m

Piac út                                         80m

Szabolcs köz                                  235,5m

Árpád vezér út, szervizút                   164m

Bulcsú úti Idősek Otthona bekötőút           83m

Szent István út                            330m

Liget út                                            70m

Krúdy Gyula út                         458m

Muskátli út                             600m

Szövetkezeti utca                        177m

Áchim út                               255m

Örs vezér út                         551m

Boton vezér út                             187m

Vajda János út                         67m

Egyházvölgy 341m

Táncsics telep                       42m

Újtelepi út                               100m

Gubonnai út                            250m



ELLENZÉKI ELŐVÁLASZTÁS

Rejtő Hanna

A hosszas tervezést és kivitelezést követően 
végre megnyitotta kaput az Ózdi Központi 
Ügyfélszolgálat. Az önkormányzathoz tartozó 
intézmények és cégek már elfoglalták helyü-
ket a számukra kialakított fogadó fülkékben. 
Az emberek napjai korábban rohanással teltek 
az ügyintézések kavalkádja miatt. Pontosan 
meg kellett tervezniük útvonalukat az alapján, 
hogy kit, hol és mikor fognak megtalálni. Ezt a 
napi szintű problémát felismerve, városunk 
vezetői lépéseket tettek a megoldás irányába. 
Az volt a céljuk, hogy megkönnyítsék Ózd 
lakóinak napjait, ezért döntöttek úgy, hogy 
központosítják az ügyintézést.

A kapunyitás óta már a Magyar Posta Zrt., az 
Ózdi Távhő Kft., az Ózdinvest Kft, a szociális 
intézményrendszer dolgozói és a Polgármes-

teri Hivatal valamennyi ügyfélfogadója is 
megtalálható az épületben. A tervek között 
azonban nem csak az önkormányzati 
intézmények központosítása szerepelt.                         
A vezetőség már az ÓKÜSZ gondolatának 
megszületése után felkereste és megkezdte a 
tárgyalást különböző külsős cégekkel is, hogy 
az emberek minden szükséges tevékenysé-
get egy helyen végezhessenek el. Ez egy 
hosszabb folyamatot jelentett, ami sok 
egyeztetést igényelt. Egy újabb szolgáltatóval 
sikerült bővíteni az ügyfélszolgálatban elérhe-
tők körét. Az Északmagyarországi Regionális 
Vízművek Zrt. volt az, aki csatlakozott 
városunk kezdeményezéséhez. A cég az ózdi 
ivóvíztermeléssel, -tisztítással és -elosztással 
foglalkozik, valamint az ő feladatuk a szenny-
víz összegyűjtése, kezelése, illetve a 

hálózat-karbantartását is ők végzik. Munka-
társaik október 15-étől, péntekenként reggel 
nyolc és dél között állnak a lakosság rendelke-
zésére a Polgármesteri Hivatal földszintjén 
kialakított helyszínen. 

Elsősorban a víziközmű-szolgáltatással össze-
függő személyes ügyeket lehet itt intézni.                     
A megszokott nyitva tartással egyébként az 
eredeti telephelyükön, azaz a 48-as út 4. szám 
alatt is várják felhasználóikat. Jelenleg a 
Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Hulladékgaz-
dálkodási Nonprofit Kft. számára készítik elő a 
területet, ugyanis legközelebb már őket szeret-
nék köszönteni az ÓKÜSZ-ben. Folyamatosan 
zajlik az infokommunikációs rendszerek 
kiépítése, valamint a bútorok előkészítése.                      
A  cég jelenleg a Zrínyi Miklós úton található, 
ahol hamarosan meg fogják szüntetni az 
ügyfélfogadást és teljes egészében átköltöz-
nek a Városháza épületébe. A vezetőség 
továbbra is dolgozik a bővítésen, jelenleg az 
MVM vezetőségével tárgyalnak. Ők felelnek a 
villany és gáz szolgáltatásokért. Az egyezteté-
sek végeztével remélhetőleg újabb szolgáltatót 
köszönthetünk az ÓKÜSZ ügyfélterében.

Borsod-Abaúj-Zemplén megye 3. számú 
választókerületében végül Kiss Sándor az 
MSZP-Párbeszéd jelöltje nyert, így az 
ellenzéki összefogás nevében, ő indulhat 
2022 tavaszán a Fidesz-KDNP jelöltje ellen. 
A politikus 2571 papíros és 163 online 
szavazatot kapott, így 2734-es összesítés-
sel győzött. A második helyen Farkas Péter 
Barnabás, a Jobbik képviselőjelöltje végzett, 
akit a DK és a Mindenki Magyarországa 
Mozgalom is támogatott. 

Kiss Sándor a győzelem után azt 
mondta:  „Megköszönöm minden 

résztvevőnek azt, hogy segítette az elővá-
lasztást. Köszönet az aktivistáknak és a civil 

szerveződéseknek, legfőképpen pedig annak 
a több, mint ötezer választópolgárnak, aki 
szavazott. Teljesen mindegy, hogy rám adta 
le a voksát vagy Farkas Péter Barnabásra, a 
fontos az, hogy eljött szavazni. A munka nem 
állhat meg, hiszen a cél, hogy 2022 tavaszán 
le tudjuk váltani a Fideszt!” 

Kiss Sándor nős, két gyermek édesapja. Közép-
iskolai tanulmányait a Putnoki Mezőgazdasági 
Szakközépiskolában végezte, növénytermesztő 
gépész szakon. A Debreceni Egyetem gazdasá-
gi és vidékfejlesztési szakán szerzett diplomát. 
1995 óta az MSZP tagja. Néhány éves aktív 
pártmunka után az ózdi szervezet elnökségi 
tagja lett, majd annak elnöke. Az évek során volt 
megyei választmányi tag, kongresszusi küldött 

illetve részt vett a Borsod-Abaúj-Zemplén 
Megyei Közgyűlés bizottsági munkájában is. 
2002 és 2010 között Ózd Város Önkormányza-
ta gazdasági ügyekért és sportért felelős 
alpolgármestereként tevékenykedett, jelenleg 
az önkormányzat Pénzügyi és Gazdasági 
Bizottságának elnöke, a Borsod-Abaúj-Zemplén 
Megyei Közgyűlés tagja.
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Sajnos botrányoktól sem volt mentes 
Ózdon az előválasztás. Náci karlendítésre 
utaló fotók, verőlegényeknek vélt férfiak, 
szervezetten szállított szavazók – ezek 
mind-mind részei voltak a kampánynak.

- Kiss Sándor nyert

Kiss Sándor

BŐVÜL AZ



Egy közelmúltban történt fejlesztésnek 
köszönhetően ma már Ózdon is elérhetővé 
vált a szórásos temetkezési forma. Az erre 
alkalmas helyszínt a Táblai temetőben 
alakította ki az üzemeltető, a beruházás 
teljes költségét pedig az Ózdinvest Kft. állta. 
A kivitelezés már tavaly elkezdődött, de az 
időjárás viszontagságai miatt ennek végleges 
formáját csak ősz elejére tudták kialakítani. 
A terület műszaki átadása nem sokkal ezt 
követően történt. Így bárki számára elérhe-
tővé vált ez a szolgáltatás. Az itt élők részéről 
ez az igény többször is felmerült az elmúlt 
időszakban, hiszen napjainkban egyre 
elterjedtebb, hogy a hozzátartozók, 
barátok, a hamvak elszórásával vesznek 
végső búcsút szeretteiktől. Erre a legalkal-
masabb hely az úgynevezett temetői 
szóróparcella. Városunk vezetői ezért 
határoztak úgy, hogy kialakítanak egy 
ennek megfelelő helyszínt.

Tavaly találkoztam először azzal a lakossági 
kéréssel, hogy valósítsuk meg Ózdon a szórásos 
temetkezési formát. Ennek most megtörtént a 
kivitelezése, itt a Táblai temetőben. Az Ózdin-
vest Kft., a temetők üzemeltetője elkészítette a 
városban a szórásos temetkezési formára 
alkalmat adó helyet, ahol négyezer temetésre 
van lehetőség. A lakossági kéréseket a további-
akban is igyekszünk teljesíteni, lehetőségeink 
függvényében – hangsúlyozta Janiczak Dávid 
polgármester. 

A hamvak szórása elektromágneses 
módszerrel működik, ezért a folyama-
tot egy esetleges áramszünet sem 
zavarhatja meg. A kivitelezés során 
igyekeztek méltó környezetet is 
teremteni. Az ágyásokba fenyőkérget 
helyeztek, többféle tuját, csüngő füzet 
és babért is telepítettek. Közel száz 
növényt ültettek el. Emellett a bizton-
sági szempontokat is figyelembe 
vették. Ennek köszönhetően a rongá-

lások elkerülése érdekében több kamera is figyeli 
a helyszínt. A sírhely nem igényel időszakos 
karbantartást a hozzátartozóktól, ugyanis a 
környezet állapotának fenntartása az üzemelte-
tőt terheli. Mivel a lakosság korábban is jelezte 
igényét ennek a temetkezési formának a kialakí-
tására, így természetesen folyamatos az 
érdeklődés eziránt. A szórókút megfelelően 
működik, ezért semmi akadálya annak, hogy 
valaki ilyen módon vegyen végső búcsút szeret-
tétől. Vannak azonban olyan feladatok, amelyeket 
a tervek szerint még ebben az évben szeretné-
nek elvégezni. Ezek egyike, hogy a már korábban 
felépített támfal tetejét műköves borítással 
látnák el, továbbá még nagyobb figyelmet 
szentelnének a tereprendezésnek, hogy az méltó 
legyen az elhunytak emlékéhez. Mindezek a 
fejlesztések, továbbá a kialakított esztétikus 
környezet is vonzó lehet az érdeklődők számára, 
ám a szórásos temetkezési forma további 
előnyöket is rejt magában. Jelentősen csökkent-
hetők az ilyenkor felmerülő és igen tetemes 
összegű kiadások. Itt ugyanis kizárólag csak a 
hamvasztásért, a szórásos temetkezésért, 
továbbá az emléktábláért kell fizetnünk. 

A síremlék, illetve az urnafülkében lévő hely 
időszakos megváltási díjának költsége ez esetben 
nem jelenik meg, így ez nem terheli a hozzátarto-
zókat. A búcsúszertartás különböző elemei közül 
pedig a ravatalozás díjával sem kell számolnia az 
igénylőknek. Mindezek következtében a 
temetéssel járó szervezési idő is csökken, ami 
nem elhanyagolható körülmény, hiszen szeret-
tünk elvesztése lelkileg már önmagában is 
nagyon megterhelő a családnak. Ez különösen 
igaz akkor, amikor a temetés alkalmával a 
sírgödörbe engedik a koporsót, amit a legtöbben 
rendkívül nehezen viselnek. A hamvasztásos 
módszernél ezek a részek elmaradnak. Persze azt 
a fájdalmat, amit hozzátartozónk elvesztésekor 
érzünk, nem kerülhetjük el. A búcsúztatással 
kapcsolatos szervezési és ügyintézési feladatok a 
szórásos temetkezési mód választása által 
jelentős mértékben egyszerűsödnek. Ezzel 
együtt pedig több időt szánhatunk arra, hogy 
magunkba mélyedjünk, megéljük gyászunkat és 
felidézzük az elhunyttal közös emlékeinket, 
hiszen bárhová is kerüljenek haláluk után, végső 
nyughelyük úgyis a szívünkben lesz.

A beruházás mintegy tizenkétmillió 
kétszázezer forintból valósult meg.                         
A szóróparcella központi része egy 
oszlopfő, amelynek gránit, üveg és 
rozsdamentes acél elemeit egy 
lemezből készült díszburkolat védi az 
esetleges sérülésektől, amit a 
szertartás időtartamára eltávolíta-
nak. Maga a folyamat úgy zajlik, hogy 
a hamvakat az úgynevezett szóró 
urnába helyezik el, az elhunyt pedig 
az ez alatt lévő szerkezeten át kerül 
végső nyughelyére. A rendszer 
távirányítóval, kezelő panellel és kézi 
vezérléssel is elindítható. Azok 
emlékére, akiktől szeretteik ily 
módon vesznek búcsút, ebben az 
esetben is egy-egy táblát helyeznek 
el, amelyek az itt kialakított támfalra 
kerülnek. Ezek formája az esztétikus 
megjelenés miatt egységes lesz.                          

ÓZDON IS ELÉRHETŐ
- SZÓRÁSOS TEMETKEZÉS

Szurdok Krisztina
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A GYALOGÁTKELŐHELY ÖSSZEKÖT

Tóth Alexandra
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Okos zebrát nyert városunk egy internetes szavazáson májusban. A rendszer a 
Munkás úton azóta kiépült és már át is adták a lakosságnak. 

Erős versenyben

Tavasszal a Generali a Biztonságért Alapítvány és 
a Pearl Enterprises Kft. versenyt indított, amely-
ben a lakosság véleményét kérve keresték az 
ország legveszélyesebb zebráját. A résztvevők 
összesen 200.758 szavazatot adtak le, a legtöbb 
voksot a mi gyalogátkelőnk kapta. Pontosan 
64.232 szavazattal nyert városunk. 

Éjjel-nappal biztonságban

A kijelölt gyalogátkelőhelyek azt a célt szolgálják, 
hogy a járókelők biztonságosan közlekedhes-
senek, viszont éppen ezeknél  a csomópontoknál 
fordulnak elő a leggyakrabban balesetveszé-
lyes helyzetek. Magyarországon évente több 
száz szerencsétlenség történik a zebrák 

közelében. Ez az ellentmondásos helyzet hívta 
életre a Pearl Enterprises Kft. saját fejlesztésű 
biztonsági rendszerét, a SafeCross okoszebrát. 
A speciális eszközből érkező fényjelzés 
éjszakai körülmények között akár 1000 
méteres távolságból is észlelhetővé teszi a 

gyalogost, de napfényes időben is elősegíti, 
hogy a sofőr idejében felkészülhessen az 
elsőbbségadásra. Magyarországon már 173 
helyszínen üzemel a rendszer. A vállalat 
2016-ban telepítette le az elsőket, azóta 
egyetlen baleset sem történt ezek környékén. 
Egyes mérések szerint az autósok megállási 
hajlandósága 55%-ról 76%-ra növekedett az 
okos zebráknak köszönhetően.

Intelligens gyalogátkelőhely

A SafeCross okos zebra az útburkolatban 
elhelyezett aktív LED prizmák segítségével, 
villogó fénnyel hívja fel az autósok figyelmét a 
kijelölt gyalogátkelőn éppen áthaladókra. Az út 
két szélén elhelyezett kamerák érzékelik a 
járókelőket. A beruházást teljes egészében a 
Generali alapítványa finanszírozta, amelynek 
összköltsége 2,5 millió forint volt.
  
Már használatban
 
Ünnepélyes keretek között adták át október 18-án 
a kiépített rendszert. A nemzeti színű szalagot 

városunk polgármestere, 
a terület képviselője, az 
alapítvány munkatársai 
és a kivitelező cég értéke-
sítési vezetője közösen 
vágta át az eseményen. 
Janiczak Dávid azt reméli, 
hogy a beruházásnak 
köszönhetően csökken a 
balesetek száma az adott 
útszakaszon.

CÉLKERESZTBEN A MOZGÁS
Pozitív trend bontakozott ki az elmúlt években 
országszerte, hiszen egyre több városba, sőt 
kisebb községekbe, falvakba is telepítettek 
kültéri fitnesz eszközöket. Egy jól összeállított 
kondipark számtalan előnyt és lehetőséget rejt 
magában. Ózdon pedig már a második is 
használatra kész.

Sportos fejlesztés

Október közepén készült el városunk második 
fitneszparkja, amelynek ezúttal a városi stadion ad 
otthont. A „Sportlétesítmények fejlesztése 
Ózdon!” elnevezésű pályázat keretében épülhe-
tett ki a kültéri komplexum. Az eszközök széles 
választéka lehetővé teszi, hogy szinte minden 

korosztály megtalálja a magának megfelelőt. 
Nyolc szólót és egy kombinált gépet is 
igénybe vehetnek a kilátogatók. Főként saját 
testsúlyos edzések végezhetők rajtuk. Az 
elemeket úgy válogatták össze, hogy azok 
mindenféle izomzatot megmozgassanak. Így 
megtalálható többek között a hasizom pad és 
az evező is, utóbbi hatása elsősorban a 
karjainkon mutatkozik meg, de a derekunkat 
is kilazíthatjuk. A mintegy kétszáz négyzet-
méteres edzőpark alapja négy centiméter 
vastagságú gumiburkolattal van ellátva az 
előírásoknak megfelelően. Érdemes 
bemelegíteni használat előtt, végül pedig a 
nyújtásról sem szabad megfeledkezni a 
sérülések elkerülése érdekében, valamint a 
tájékoztató táblákat is célszerű elolvasni. 

Jó koncepció

A városi stadion számos csapatsport 
edzőhelyszíne, így rengeteg gyermek jár oda 
iskola után továbbfejleszteni képességeit.              
A diákokat rendszerint szüleik kísérik ezekre 
az alkalmakra. A mostani beruházás lehető-
séget biztosít számukra is, hogy akár egy 
családi program keretében látogassanak ki a 
létesítménybe. Amíg a fiatalok a pályákon 
róják a köröket, addig anya, apa és a nagyszü-
lők akár a kültéri fitnesz eszközökkel is 
formába lendíthetik magukat. „Ép testben,  
ép lélek!” – tartja a régi közmondás. Töreked-
jünk, rá hogy a rendszeres mozgást be- 
építsük mindennapjainkba, hogy sokáig 
élhessünk teljes életet, szeretteink körében.

Tóth Alexandra



Gyárfás-Dobos Adrienn

AZ ÓZDI NÉPTÁNC
EGYESÜLET TURNÉI
Az Ózdi Néptánc Egyesület elődje, a méltán legendás és 
nagy múltú, 1947-ben megalakult Ózdi Kohász Táncegyüt-
tes. A csoport alapítója Adorján Lajos, a hazai néptánc 
mozgalom kiemelkedő alakja, vezetésével az együttes 
hamar felvirágzott. Első fénykorukat a ’60-as ’70-es 
években élték; több nemzetközi felkérésnek tettek eleget. 
Így vendégszerepeltek az egykori Csehszlovákiában, Német 
Demokratikus Köztársaságban, Szovjetunióban, Romániá-
ban, Portugáliában és Franciaországban is.

7

Sajnos a rendszerváltás évei a csoportot is 
megviselték, az Ózdi Kohászati Üzemek – fő 
támogatójuk – megszűnésével az egyesület 
is befejezte működését. Az egykori tagoknak, 
néptánc kedvelőknek viszont hiányzott a 
tánc, a közösség, így feltámadásuk ideje 
2003-ra esik, ekkor született újjá, Ózdi 
Néptánc Egyesület néven. Ezt követően 
rengeteget turnéztak külföldön; 2005-ben 
Törökországban, 2008-ban egy 10 napos 
vendégszereplésen vettek részt Németor-
szágban, 2010-ben Franciaországot is 
meghódították, 2015-ben Boszniában, 
2016-ban Romániában is felléptek. Emellett 
számos alkalommal megjárták a szomszédos 
Szlovákia vidékeit, de a nívós Matyóföldi 
Nemzetközi Folklórfesztiválon is bemutat-
hatták tudásukat 2014-ben, majd ezt 
követően a Debreceni Virágkarneválra is 
meghívást kaptak, aminek természetesen 
örömmel tettek eleget.

A turnésorozatot a sajóvelezdi állomással 
indították el július 17-én, a „Néptánc házhoz 
megy” elnevezésű rendezvényen. Ezt követte 
július 24-én Felsőkelecsényen a falunap, majd 
mint évek óta rendszeres és visszatérő vendé-
gek, a csernelyi Derelyefesztiválon mutatták 
meg, milyen is igazából a magyar virtus. Innentől 
sűrűsödött a naptáruk és vendégszerepeltek 
Balatonban, Járdánházán, Mónosbélben, 
Cereden, Nekézsenyben. Rendszeres fellépők-
ként idén ősszel sem maradhatott ki a szilvás-
váradi Szilvanap, illetve a farkaslyuki Idősek 
Napja. Október 2-án a Sárospatakon megren-
dezésre kerülő Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei 
Néptánc Találkozón 9 megyei csoporttal 
egyetemben szerepeltek a rendkívül színvonalas 
gálán. Az érdeklődők a Lulugyi Roma Gyermek 
Néptáncegyüttes, a Karító Néptáncegyüttes, a 
Szabad Szombat Táncegyüttes, a Matyó 
Táncegyüttes, a Hajnali Néptáncegyüttes, a 
Gyöngyvirág Néptáncegyüttes, a Sarkantyús 
Néptáncegyüttes, az Ózdi Néptánc Egyesület, a 

Százrózsás Táncegyüttes és a Bodrog 
Néptáncegyüttes produkcióit láthatták az est 
keretén belül. Ez a rendezvény azért is fontos, 
mert ilyen jellegű megmozdulásra évek óta 
nem volt példa a megyében.
 
Az ÓNE ismét – és már sokadszor – bebizo-
nyította, hogy a néptáncmozgalomnak 
hatalmas bázisa van országszerte és annak a 
városnak, amelyik saját néptánc csoporttal 
büszkélkedhet, hatalmas kincs van a birtoká-
ban. Bár a sajnálatosan ismert körülmények 
miatt idén, csak az év második felétől tudtak a 
közönségnek kedveskedni fellépéseikkel, 
naptáruk azóta is egyre csak telik.

Az Ózdi Néptánc Egyesület titkára a következő-
képpen véleményezte a nyárral elindult idősza-
kot: „Ilyen fellépéssorozat akkor volt, amikor teljes 
évet zártunk. Egy - két helyen már akkor, ott rögtön 
mondták jegyezzük be, hogy jövőre is szívesen 
látnak. Nagyon mozgalmas és színes, jó hangulatú 
előadássorozat volt majdnem minden hétvégén!” 

És a jövőre nézve is rengeteg tervük van: 
november 13-án láthatja az Ózdi Néptánc 
Egyesületet a közönség a Domaházi Hagyo-
mányőrző Egyesület fennállásának 50. 
évfordulója alkalmából megrendezésre kerülő 
gálán, majd a tervek szerint fellépnek az Adventi 
időszakban is és az évet a szokásos év végi 
táncházukkal fogják zárni az előzetes tervek 
szerint december 29-én, amit természetesen 
élőzenével fűszereznek majd!
 
Addig is pörögnek a szoknyák, dobognak a 
csizmák és egy ütemre dobban minden 
ÓNE tag szíve! 

A különböző turnék mellett szívügyüknek 
érzik, hogy a helyi közönség előtt is rendszere-
sen szerepeljenek. Folyamatos fellépői az ózdi 
és Ózd környéki rendezvényeknek, valamint 
évről évre megrendezik alapítójuk emlékére az 
Adorján Lajos Néptánctalálkozót is.

Sajnos a pandémia az ÓNE életét is érintette; 
bezártak a kulturális intézmények, nem lehetett 
közösségbe járni, így a próbák is felfüggesztésre 
kerültek. A kényszerszünet után a 2021-es év 
nyara újabb lendületet adott az egyesületnek. 
Kiderült, hogy a közönség nem felejtette el őket, 
és a nyár folyamán egyre csak szaporodott a 
felkérések száma! A csapat pedig hálás szívvel 
és pergő táncokkal igyekezett megköszönni a 
közönség szeretetét.

Kergyi Lászlóné, az Ózdi Néptánc Egyesület 
tikára fogalmazta meg, hogy: „Minden fellépés 
fontos a számunkra, a felkérések zömén igyekez-
tünk az igazi nagy együttest szerepeltetni.”
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Alabán Péter

A Magyar Sajtófotó Pályázatok „Társada-
lomábrázolás, dokumentarista fotográfia 
(sorozat)” kategóriájában Ózd és környé-
kének választása, mint kiindulási 
helyszín kifejezetten gyakori volt az előző 
évtizedben. 2010-ben Neubauer Rudolf 
„Északi fény”, 2011-ben Stiller Ákos 
„Farkaslyuk”, 2012-ben Neményi Márton 
„Éhség Ózdon”, 2013-ban Bődey János 
„Ózdi fohász”, 2018-ban pedig Révai Sára 
„A remény útja Ózd-Brüsszel retúr” című 
fotósorozatát díjazták, amelyeknél a 
gyerekek és a nélkülözés tekinthető a 
leggyakoribb, a képeken megjelenő 
módon megörökített témák egyikének.                 
A város és a mindennapok történetében 
az élet minden területét nagyban 
meghatározó gyár és környezetének 
felbomlását, a volt kolóniák közösségi 
szintjeinek szétesését helyi alkotók is 
megörökítették képeiken, így például 
Dulai Lajos, akinek felvételei nem csupán 
egyes fontosabb városi eseményeket, 
hanem valós társadalmi folyamatokat 
kaptak lencsevégre az elmúlt évtizedek-
ben, sőt újabban megannyi portréfotója 
is készült. 2016 elején Ózd Város Önkor-
mányzata – hét másik társával együtt - 
elismerésben részesítette a városimázs 
szempontjából is kiemelkedő jelentő-
ségű, sokszor önzetlenül végzett ezen 
tevékenysége miatt.

egyben 43 országot vonultatott fel, ám a 
gyűjtés ezt követően is folytatódott még 
legalább 60 országgal. A fényképek részben 
helyben, részben más országok felkeresése 
révén készültek; ebben az is segítette, hogy 
egyik kamionos ismerősével csaknem egész 
Európát beutazhatta. Más nemzetiségűt 
bárhol azonnal leszólít és sokszor segítette őt 
ebben olyan személy, aki tolmácsolt számára. 
A fogadtatás a legtöbb esetben pozitívnak 
bizonyult, ám érte elutasítás is; példaként 
említhető, amikor Franciaországban egy iszlám 
vallású nőt a férje nem engedett fotózni, sőt 
kezével húzta el közeléből az asszonyt. Úgy véli, 
Kína, Vietnám, a Távol-Kelet kifejezetten 
„elfogadó”, ám olyan is megtörtént, hogy 
interneten látták meg a fotóját és úgy írtak rá a 
legnagyobb internetes közösségi oldalon. 

Mára immár száz ország jellemző arcai 
néznek ránk vissza ebben a különleges 
gyűjteményben, többek között Peru, Orosz-
ország-Jakutföld, Thaiföld, Tahiti, Olaszor-
szág, Portugália, Észak-Macedónia, Dél-Ko-
rea, Tunézia, Türkmenisztán, vagy a portugál 
Guinea-szigetekhez tartozó Szent 
Tamás-sziget „képviseletében”. Találunk 
továbbá a felvételeken olyan indián nőt 
Guatemalából, akinek ózdi férje lett, vagy 
olyan etiópot, aki utazási irodát vezetve 
meghívta őt a hazájába. Minden alkotás 
egy-egy történet is egyben, ám a jellem, a 
külsőség igazán kifejező erejű. Ahogy Dulai 
Lajos korábban fogalmazott: mindig a különle-
geset, a karaktert kereste és látta meg a 
modellek vonásaiban. Az emberábrázolás, a 
megfelelő pillanat rögzítése korántsem 
egyszerű feladat, ám a folyamatosan bővülő 
gyűjtemény darabjainak áttekintése - 
lényegében albumszerűen - mégis élethű 
felvételekkel nyűgözi le az érdeklődőket, akik 
talán csak akkor döbbennek rá: mennyire 
különbözőek vagyunk.

Dulai Lajos korábban évtizedeken keresztül 
dolgozott a Finomhengerműben, valamint több 
helyi és megyei lap külső munkatársaként 
(például Ózdi Vasas, Heti Hírnök), de fotózott az 
OKÉ Magazinnak is. Leginkább ez utóbbival 
kapcsolatban fényképezett jól ismert énekese-
ket, világsztárokat és poszterei is jelentek meg a 
magazinban – a teljesség igénye nélkül - Natalia 
Oreiroról, a Scooter, a Flip da Scrip, illetve a 
Hooligans és a Groovehouse együttesekről, 
Thomas Andersről, vagy CC Catchről. Fotózott 
mindezeken kívül dél-koreai harcművész 
nagymestert, vagy Nógrádi György biztonság-
politikai szakértőt. Többedmagával jelen volt Ózd 
város jelentősebb rendezvényein, felvételeivel 
nyomon követte a település történetének egyes 
sorsfordulóit, amelyek történeti elemzés tárgyát 
is jelenthetik. Ilyen képek közé sorolható így az az 
1990-es fotó is, amelyen Petrenkó János 
vállalkozó ajándékot adott át Szürös Mátyás 
ideiglenes köztársasági elnöknek a PEKO 
Üzletházban. A Vasvár úton működő egykori 
kereskedelmi egység a luxus szintjének és 
szimbólumának számított a gyár bezárásával 
jelentős emelkedésnek indult munkanélküliség-
gel küzdő városban, míg végül „Peko” cégének 
bukásával 1994 novemberében már arról 
szóltak a hírek, hogy a dolgozók – követeléseik 
fejében – résztulajdont szerezhettek az 
üzletházból. Hasonlóan szemléltetőek azok a 
felvételek is, amelyek a volt bányász- és 
munkáskolóniák (például Bánszállás) sorsát 
ábrázolják, utalva az egykor szinte önellátó 
telepek állagának folyamatos romlására.

Miközben szenvedélyesen gyűjt régi fegyve-
reket, bajonetteket, katonai késeket, jelenleg 
a fotós figyelme az egyes ember egyénisége, 
az arcvonások, egyes különös ismertetője-
gyek felé fordult. A 2010-es évek közepétől 
készült „portréiból” 2018 végén, a Digitális 
Erőmű „Emberek a nagyvilágból” címmel 
kiállítást is szervezett, amelyen 43 db képet, 

FOTÓK,

PORTRÉK,

TÖRTÉNETEK



MÚZEUMOK ŐSZI FESZTIVÁLJA

A Múzeumok Őszi Fesztiválja országos programsorozathoz 
2016-tól csatlakozik az Ózdi Muzeális Gyűjtemény és Gyár-
történeti Emlékpark. A szeptember 27. és november 11. 
között zajló események középpontjába a harmónia, a 
testi-lelki egyensúly megteremtése került. Épp ezért 

választották a szervezők az idei év mottójának a „többszó-
lamú múzeumot”, hiszen a zenét tekintik összekötő kapocs-
nak a „jól-lét”, a közös öröm kifejezésére. Ezen eszmeiség 
jegyében várta városunkban október 2-án sokszínű kínálattal 
az ÓMÉK múzeumi kollektívája az érdeklődőket. 

9

A hangulatot a Szironta Együttes harangkon-
certje alapozta meg, ugyanis különleges 
hangszereikkel a komolyzenei dallamoktól 
kezdve a filmslágerek ismert, összetéveszt-
hetetlen dalait is megszólaltatták. A társulat 
célja a harangjáték magyarországi meghono-
sítása, megismertetése, és az értékteremtés. 
Az ország számos pontján nyűgözték le a 
hallgatóságot, ezzel a közel sem hétköznapi 
zenei bemutatkozással. A mintegy 45 perces 
műsort kulisszatitkokkal, érdekességekkel 
egészítették ki, amelyet az együttes vezetője 
ismertetett a jelenlévőkkel.
 

Utánuk Farkas Péter Barnabás alpolgár-
mester köszöntötte a megjelenteket, és 
nyitotta meg az eseményt. A megnyitót 
várostörténeti séta követte a Kolóniákon, 
ahol az érdeklődők – főként középiskolások 
– helyi sajátosságokat, érdekességeket 
hallhattak épített kulturális örökségeinkről, 
ózdi látványosságokról. A múzeum falai 
közé visszatérve Fónad István népi 
fa-csont-és szarufaragó mester időszaki 
kiállítását tekintették meg, majd a „Gyári-
sok voltunk” elnevezésű programon 
Pamlényiné Lőkös Emőkével nosztalgiáz-
tak és beszélgettek a volt Gyári Iskola 
növendékei. Számos emlék, fotó elevene-
dett fel az egy órás teadélután során, ahová 
városunkból elszármazott volt diákok is 
érkeztek. Az ezen alkalomra készített óriás 

emlékkönyv a volt nebulók tablóképeivel 
nagy sikert aratott, hosszú perceken át 
keresték a résztvevők saját magukat, 
ismerőseiket az összeállításokban. 

A folytatásban igazi kamarakoncertet 
varázsolt az Ózdi Erkel Ferenc Alapfokú 
Művészeti Iskola tanári gárdája a múzeumba. 
Boros Géza, Csikai Sándor, Fábián Krisztina, 
Maczó Henrik, Molnár Andrea, Molnár Tamás 
és Révész Patrícia közreműködésével igazi 
hangszerbemutatónak is beillő brácsa-, 
furulya-, fuvola-, zongora- és gitárjátékot 
láthattak az egybegyűltek, amelyek élvezeti 
értékét az énekkíséret még teljesebbé tette. 
A zenei hatást szépen kiegészítette az a 
vetített természetkép sorozat, amely egy 
helyi amatőr fotós – Peták Tibor - munkás-
ságát dicséri. A komolyzenét a 2016-ban 
alakult ír-kelta népzenét rock, metál és punk 
stílusjegyekkel fűszerező Highland Bastards 
zenekar követte, akik fülbemászó dallamaik-

kal járultak hozzá a jó hangulathoz, és tartal-
mas időtöltést biztosítottak az estéhez. 
Hatalmas sikere volt ezen programsorozat 
keretén belül az Utazó Múzeumnak. Közel 
két hét alatt 15 osztályban tartott múzeum-

pedagógiai foglalkozást Darvayné Vincze 
Tímea és Bartók Gábor. A diákok a népmese 
hete alkalmából játékos foglalkozás alatt 
tettek szert új ismeretekre, illetve a középis-
kolások várostörténeti érdekességekkel, 
ismeretekkel bővítették tudásukat. A progra-
mokat érdeklődéssel és nyitottsággal fogadták, 
aktívan részt vállalva a 45 perces tantermi 
foglalkozásokban.

Azok, akik a Gyártörténeti Emlékparkba 
ellátogattak, a Kubinyi Ágoston pályázatnak 
köszönhetően már az újrafestett gépszobro-
kat láthatták, amelyek szeptember közepére 
készültek el. A felújítás 9 szobrot érintett, 
amelyben a gépek felületkezelése, tisztítása 
és festése valósult meg. 

Fábián-Dobos Eszter
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„LAPOT HÚZTAM
TIZENKILENCRE”
ELSŐ ÓZDI NŐKÉNT INDULHATOTT EL
IHÁSZ VERONIKA A GÖRÖGORSZÁGBAN MEGRENDEZETT  SPARTATHLONON  

"Meddig kell elmenned, hogy közel kerülj 
magadhoz?" Így szól Simonyi Balázs filmrendező 
Ultra című magyar- görög dokumentumfilmjé-
nek fő gondolata. Balázs a Spartathlont 
álmodta képernyőre és nem mellesleg 
többször is teljesítette ezt a versenyt. A válasz 
a kérdésre: Athéntól Spártáig biztosan. 
Leonidasz király szobrának lábát csak azok 
érinthetik meg, akik kitartóak, elszántak, 
alázatosak, felkészültek és van némi szeren-
cséjük is. Bennünk, nekünk sok minden 
megvolt. Hittünk és reméltünk, hogy kegyes 
lesz hozzánk a sors. De úgy látszik mindent 
egyszerre nem tehet zsebre az ember. Abban a 
megtiszteltetésben lehetett részem, hogy 
Verát párja, Vincze Gábor mellett én is elkísér-
hettem az ultrafutás olimpiájaként is emlegetett 
nemzetközi megmérettetésre. Hihetetlen 
érzés a várost és az országot képviselni segítő-
ként. Na de mi történik, ha megadatik, hogy 
versenyzőként tegyük próbára magunkat egy 
nem mindennapi viadalon?

2021. szeptember 24., görög idő szerint 
reggel 7.00 óra. Mi jut eszedbe erről az 
időpontról?

Hogy nagyon fáztam. Ott ugráltam dideregve 
az athéni Heródes Atticus színház előtti 
sétányon és alig vártam, hogy elindulhassak a 
Spartathlonon, az Athén és Spárta közötti, 246 
kilométeres futóversenyen. Fotózkodtunk 
külön-külön és csapatban is, végig ölelgettük 
egymást a magyar csapat tagjaival, megcsó-
koltam a kedvesem és annyira benne voltunk a 
bemelegítésben, hogy egyszer csak arra 
figyeltünk fel, elindult a mezőny.

Hogyan készültél fel a megmérettetésre, 
mit jelent ez számodra?

Több, mint tíz éve futok, az utóbbi négy évben 
nagyrészt ultratávokkal próbálkozom. Minden 
évben teljesítettem a 220 kilométeres Ultraba-
latont, számos egyéb száz kilométer feletti 
távval együtt. Kezdetben a Spartathlon a nagy, 
elérhetetlen álom volt, rengeteg beszámolót 
olvastam róla és nagyon vágytam rá, hogy 
egyszer én is átéljem, de nem hittem komolyan, 
hogy valaha is sikerülhet. Aztán elérhető 
közelségbe került, kisorsoltak. Egy évvel ezelőtt 
felkértem Bódis Tomit, a verseny 2019-es 

győztesét, hogy legyen az edzőm és segítsen 
felkészülni. Mivel alapjáraton sokkal jobban 
szeretek edzeni, mint versenyezni, így a pandé-
mia miatt nem sokat veszítettem, izgalmas 
felkészülési időszakon vagyok túl.

Mi történt a Spartathlon 43-as ellenőr-
zőpontján, pontosabban előtte?

Az utóbbi másfél évben számtalan sérülés nehezí-
tette a felkészülésemet, az utolsó nagyjából egy 
hónappal a Spartathlon előtt. Így lapot húztam 
tizenkilencre, amikor elindultam a versenyen, de 
vesztettem. Csodálatosan indult, száz kilométerig 
terv szerint haladtam, aztán a semmiből jött egy 
csípőfájdalom, valószínűleg átterheltem a testsú-
lyom a sérült oldalamról a másikra és ez sok volt 
neki. Kezdetben még tudtam tartani a szintidőhöz 
képest szerzett előnyömet, majd ahogy egyre 
élesebbé vált a fájdalom és nőtt az álmosság, 
gyorsan elbuktam az előnyt. A 43-as ponthoz, 
azaz 148 kilométerhez éjjel háromra, bicegve és 
majdnem sírva érkeztem meg és feladni kénysze-
rültem a versenyt.

Milyen tapasztalatokat szereztél? Mit 
adott neked a verseny?

Nem csalódtam az elvárásaimban, a Spartath-
lon egy csoda. Nagyon tetszett a pálya, a hangu-
lat, a közösség. Azok a bolondos emberek, akiket 
mind egy közös cél hajt. Borzasztóan megviselt, 

hogy fel kellett adnom, de még így is szuper 
élményekkel jöttem vissza és sok izgalmas új 
ismerőst szereztem. Ezenkívül a verseny vissza-
adta az emberekbe vetett hitemet. Ahogy az 
egyesületem, az Ózdi Teknőc mögém állt, ahogy 
a futóközösség és a város lakói, vállalkozói 
igyekeztek segíteni engem a célom elérésében, 
az valami egészen hihetetlen, egy csoda. 

Hogyan tovább? Van még dolgod a Királlyal?

Egyelőre a tervem, hogy a közeljövőben kicsit 
lazítok a gyeplőn és végre kipihenem magam, 
kicsit más dolgokkal is foglalkozom, de termé-
szetesen a következő idényben futok tovább. 
Egyelőre még nincsenek konkrét versenyelkép-
zelések, de az biztos, hogy ha az Isten is úgy 
akarja, a Királlyal hamarosan találkozunk!

Másfél nap

A verseny szintideje 36 óra. Ennyi idő alatt 
kellett teljesíteniük a részvevőknek a 246 
kilométeres, nagyjából 3800 méter szinte-
melkedést tartalmazó pályát. A 2021-es 
Spartathlonon 277 futó indult Athénból, 
167-en értek Spártába, 23 magyar vágott neki 
a távnak, közülük 15-en értek célba. 

Célba ért-e az ózdi magyar zászló? 

Igen! Sárosi Gyula révén, aki 35 óra 47 perc 
alatt gyűrte le az embert próbáló távot. 
Nem volt zászlója, de mi nem engedhettük 
a Király elé anélkül. Később a nemzeti színű 
lobogó visszakerült hozzánk. Én azt 
mondom még van „feladata”.

Tóth Alexandra
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– GYERMEKSZÍNHÁZI
ELŐADÁSOK AZ OLVASÓBAN

Az Ózdi Művelődési és Kommunikációs 
Nonprofit Kft. őszi gyermekszíndarabokkal 
készül a kicsiknek. Az első előadást októberben 
tartották. A városból és a környező települések-
ből is ellátogattak az intézménybe. A nap 
folyamán két alkalommal is láthatták a Szépség 
és a Szörnyeteg című zenés mesejátékot a VSG 
Táncszínház előadásában. Ám nemcsak óvodás 
és iskolás csoportok érkezhettek bérlettel, 
hanem szülők is jöhettek külön apróságaikkal. 
Az ÓMÉK munkatársai meglepetés gyanánt 
beöltözve fogadták a gyerekeket. 

„Ez volt az idei őszi évad első gyermekszínházi 
előadása. Délelőtt tíztől és délután fél kettőtől 
láthatták a gyerekek a Szépség és a Szörnyeteg 
című előadást. Több, mint nyolcszáz gyerek ült le 
a színházteremben, mi pedig igyekeztünk őket 
az előadáshoz méltóan fogadni, remélve, hogy 
ezzel is szebbé tettük a napjukat” - mondta 
Fábián-Dobos Eszter, az ÓMÉK művelődési 
ágazatvezetője. 

A darabot egy vetített háttér előtt és mögött 
játszották. A táncművészek előadása mellett 
Kertész Péter színművész narrációját hallhatták 
a résztvevők. Többször a közönség soraiba is 
lejöttek a művészek, a kicsik nagy örömére.                        
A darab közben az apróságok sokat nevettek és 
tapsoltak. A Szörny jelmeze nagyon élethű volt, a 
színházterem közepéről és végéről is jól lehetett 
látni. A ruhája kékes lilás árnyalatban pompázott, 
melynek kar részén ezüst csíkok futottak. Szinte 
teljesen ugyanolyan volt, mint a mesében látható 
darab. A zenék és a hangeffektek még élvezete-
sebbé tették a színpadon látottakat. Az ÓMÉK – 
Olvasó az őszi évadban készül még egy 
gyerekeknek szánt előadással. Erre november 
16-án kerül majd sor. Akkor a salgótarjáni Zenthe 
Ferenc Színház előadásában láthatják majd az 
érdeklődők az Ágacska című mesejátékot 
szintén tíz és fél kettes kezdettel. 

A VSG Táncszínház már többször járt 
városunkban. 2016-ban a gyereknap 
alkalmából látogattak el ide, amikor is a 
Piroska és a Farkas című táncos zenés mese-
játékot adták elő az Ifjúsági Parkban. 
2017-ben a Csipkerózsika történetével tértek 
vissza. Ez a mesedarab az egyik legsikeresebb 
produkciójuk, interaktív formája miatt a kicsik 
és a nagyok egyaránt kedvelik. Most október-
ben pedig a Szépség és a Szörnyeteggel 
érkeztek. Ez egy francia népmese, melynek 
üzenete az, hogy a külső szépség a belső 
jóság nélkül mit sem ér.

„Ez egy példamese volt, a napóleoni háborúk 
idején indult szájról szájra az emberek között. 
Arról szólt, hogy meg kellett értenie az embe-
reknek, hogy nem mindenkit az alapján ítélünk 
meg, hogy kinek milyen állapotban volt az arca 
vagy a teste, például a háború után. A Szörny 
jelmeze is több állatfigurából áll össze. Mi ezt a 
történetet tánccal, zenével és narrációval 
meséljük el. Vetített háttérrel megy az előadás, 
kicsit olyan, mintha egy mozifilmet néznének a 
résztvevők. Mivel egy táncszínházi társulat 
vagyunk, ez azt jelenti, hogy a balett és a 
modern tánc alapjain mozog az előadásunk. 
Időnként pantomim jegyeket is mutat, de tele 
van humorral. A gyerekek azt látják, hogy 
táncolnak a színpadon. Inkább azt fogják 
gondolni, hogy balett, de nem az. Az borzasztó 
unalmas lenne egy kicsinek. Úgy van kitalálva, 
hogy látványos legyen a mozgás”- fogalma-
zott Vass Sándor Gergely, a VSG Táncszínház 
vezetője és koreográfusa. Dobi Laura Janka

BÉRLET

# PALETTA
Kulturális programok

Szeleczky Zita élete és
művészete c. időszaki kiállítás
továbbra is megtekinthető
Nemzeti Filmtörténeti Élménypark

Dec.
31-ig

„Kézművesek egy családban”
Karácsonyi Kiállítás megnyitó 
Ózdi Városi Könyvtár

DEC. 1.
16.30: Lőkös Zoltán 
fotóművész kiállítás megnyitója
Digitális Erőmű

nov. 17.
Olvasó, Színházterem 

DEC. 17.

Digitális Erőmű
nov. 13.

14.00: Adventi forgatag,
bronz vasárnap
Városház tér

DEC. 5.
Olvasó, Civilterem

nov. 22.
17.00: Ózdi Néptánc
Egyesület évzáró Táncháza
Olvasó, Adorján Lajos terem

DEC. 29.

16.00: A hely, ahol 
élünk előadássorozat 
Olvasó, Mizerák István terem

nov. 29.
19.00: A Dal a Miénk
a Csík Zenekar és az
LGT koncertje
Olvasó, SzínházteremOlvasó, Civilterem

nov. 15.

Városház tér 
nov. 28.

15.00: A Domaházi
Hagyományőrző Egyesület
Jubileumi Gálaműsora
Olvasó, Színházterem 

NOV. 13.
Olvasó, Színházterem 

DEC. 6.

DEC. 10.

Olvasó, Színházterem 
nov. 16. nov. 29.

14.00: Adventi forgatag, 
ezüst vasárnap 
Városház tér

nov. 19.
9.00: Apró örömök családi klub
– Mikulás műsorDEC. 4.

9.00: Ünnepre hangolódva
– Adventi könyvszobrászat
Ózdi Városi Könyvtár

nov. 13. DEC. 19.

17.00:
Bibliai Szabadegyetem

14.00: Domaházi
Hagyományőrző Egyesület
kiállítás megnyitó

10.00 és 13.30:
Gyerekszínház (Ágacska)

17.00: Szabad Szombat
Táncegyüttes Táncháza
Olvasó, Adorján Lajos terem

17.00:
Bibliai Szabadegyetem

14.00: Adventi forgatag,
4. vasárnap

Olvasó, Civilterem

17.00:
Bibliai Szabadegyetem

Ózdi Városi Könyvtár

DEC. 12.

17.00: Vacak a bátor
kiskutya, Mikulás est

Csillagszóró az ÓMÉK
adventi ajándékműsora

14.00: Adventi forgatag, 
arany vasárnap 
Városház tér


